

ကိုခိုင်အတတ်ဘဉ်သုဉ်ဘဉ်သး- ပှစပုဉ်ထံလီၤကီၢ်ပှတၢ်န့ၢ်သါအလါ တၢ်မလၢကပီၤတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်ပ Peachtree တီၤဖုဉ်ကီၢ်

ပဲ DeKalb County အသးပှ. [Peachtree Middle School](#) အိဉ်သုဉ်လီၤသးပဲဉ် mecca အပူၤလၢတၢ်မလၢကပီၤမူးပှဒီး တၢ်သးဖှဒီးတၢ်မလၢမဒီးလုၢ်ဒိဉ်ပှဒိဉ်ဒ်အမ့ၢ် ပှစပုဉ်ထံလီၤကီၢ်ပှတၢ်န့ၢ်သါအလါ (National Hispanic Heritage Month) အိဉ်ဖျါပဲတြၢ်ကလၢကၠုၤဒိတဘီညါန့ၢ်လီၤ. ကိုခိုင် Michelle Perez, လၢအမ့ၢ်ပှစပုဉ်ဒီး Puerto Rican descent ကလုဉ်, တီ ခိဉ်ရိဉ်မဲဒဲတၢ်ဒုးအိဉ်ထီၣ်တၢ်ဟံဖှိဉ်မၤသကိးအတၢ်အိဉ်သးလၢကီၢ်တဖုဉ်အဂီၢ်ပဲတၢ်ပတြၢ်မူးလီၤဆီအလါအံၤန့ၢ်လီၤ.

တၢ်မလၢကပီၤပဲဒဲဒ် National Hispanic Heritage Month, တနံဉ်တဘျီစးထီၣ်ပဲလါစးပထုဘဉ် 15 သီတုၤလီၤလၢလါအိးကထီ ဘဉ် 15 သီပဲကီၢ်အမဲရကၤအပူၤ, မ့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်လၢဟ့ၣ်ကပီၤတၢ်မၤစၢၤသကိးတၢ်ဒီးပှစပုဉ်ဖဲအိဉ်ဒီးတၢ်စိကမိ ပဲထံလီၤကီၢ်ပှတၢ်စံဉ်စါ, တၢ်ဆဲးတၢ်လၢ, ဒီးတၢ်ကထီၣ်လိဉ်ထီၣ်အပူၤန့ၢ်လီၤ. ပဲ DeKalb County School District (DCSD) အပူၤ အိဉ်ဒီးကီၢ်ဖဲအနီဉ်ဂံၢ်နီဉ်ဒူးအါမးလၢအပုဉ်ယုဉ်ဒီးပှစပုဉ်/ပှလုဉ်တုဉ်တၢ်န့ၢ်သါ 20 မူးကယၤယဉ်ယဉ်န့ၢ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်ဖျါကဟုက ညါဒိဉ်မး, ဘဉ်ဆဉ် Peachtree တီၤခၢဉ်သးကီၢ်အိဉ်ဒီးတၢ်လီၤတီၢ်လီၤဆီလၢအကီၢ်ဖဲ 45 မူးကယၤကဲပဲဒဲဒ်ပှတၢ်အခၢဉ်စးန့ၢ်လီၤ.

ကိုခိုင် Perez, သးဆုဉ်ဘဉ်သးဒီးတၢ်ဟံးန့ၢ်စူးကါအကီၢ်ဖဲတဖုဉ်အတၢ်ဂုၤဂံၢ်ထံး, ဒီးအပဲလုၤမၤန့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢတၢ်မလၢကပီၤသ ကိးပဲဒဲဒ်တနံဉ်တဘျီ ဉ်ညါဘဉ်သးဒီးပှစပုဉ်အမူးဒီးအကီၢ်ဖဲတဖုဉ်န့ၢ်လီၤ. အပဲသးဆုဉ်မၤသကိးတၢ်ဒီးကီၢ်ဖဲမိၢ်ပၢ်တဖုဉ်, လၢတၢ်ကွၢ်ထွဲ စၢတၢ်တၢ်ပိဉ်သကိးဘဉ်သးအပဲသုဉ်ပှစပုဉ်ဖဲအတၢ်ဂုၤဂံၢ်ထံးဒီးထံကီၢ်တဖုဉ်လၢအပဲသုဉ်ပဲဒဲဒ်အဂုၤန့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲလၢအဖျိးစိတခါပဲ Peachtree တီၤခၢဉ်သးကီၢ်ဖဲတၢ်မၤပဲဒဲဒ် National Hispanic Heritage Month အကတီၢ်မ့ၢ်ပဲတၢ် ပြဲပဲဒဲဒ်တၢ်ကယၤကယဲတီၤဒေးတၢ်မလၢအပဲတြီန့ၢ်လီၤ. သရဉ်သမၢဒီးကီၢ်ဖဲတဖုဉ်ဆီတလဲပဲဒဲဒ်အပဲတြီတဖုဉ်ဆုဉ်ကယၤကယဲတၢ်ဒုး န့ၢ်အအတဖုဉ်, တၢ်ဂုၤနီၢ်နီၢ်, ဒီးနီၢ်တယၢ်တဖုဉ်လၢပုဉ်ထံလီၤဆီလိဉ်သးတဖုဉ်အပူၤအကလုဉ်ကလုဉ်န့ၢ်လီၤ. ကိုခိုင်စ့ၢ်ကိးတၢ်ဘိး ဘဉ်သုဉ်ညါတၢ်ဂုၤတၢ်ကီၢ်ဖဲဂီၤခိဒီးယုသုဉ်ညါပဲဒဲဒ်တၢ်ကထီၣ်လိဉ်ထီၣ်အတၢ်စံဉ်စါနီဉ်ဂံၢ်ပဲပှစပုဉ်တတၢ်အပူၤန့ၢ်လီၤ.

“မ့ၢ်တၢ်ဂုၤဒိဉ်မးလၢတၢ်မလၢန့ၢ်တၢ်လၢ [တၢ်ကယၤကယဲပဲတြီတဖုဉ်] ဒ်တၢ်ဟးကွၢ်တၢ်သုဉ်ထီၣ်အလီၤဒီးတၢ်ဖးတၢ်ဂုၤတၢ်ကီၢ်ဖဲပဲတြီအ လီၤလၢပှအါဂၤယုထၢဟံဖျါတၢ်အဂူၤဒိဉ်လီၤဆီလိဉ်သးတဖုဉ်.” ကိုခိုင် Perez စံးပဲန့ၢ်လီၤ. “ပဟံဖျါထီၣ်တၢ်ဂုၤနီၢ်နီၢ်လၢဖိဒ်ဖိသုဉ်တ ဖုဉ်ကတဲသကိးပဲလၢအဂုၤပဲအပဲသုဉ်တီၤဒေးတၢ်မလၢအပူၤ, ဒီးပဲန့ၢ်ပဲတၢ်ကိးအပဲသုဉ်ပဲဒဲဒ်ဒေးအမဲဉ်ညါ, အါတက့ၢ်ဖျါလီၤကဲဒ်ကွၢ်လုလီၤ အသိး, ဒီးပဟ့ၣ်ခိဉ်ဖးလၢပှလၢအဖးပဲဒဲဒ်ဘဉ်တဂၤန့ၢ်လီၤ.”

လၢတၢ်မၤန့ၢ်ဘဉ်တၢ်သုဉ်ညါန့ၢ်ဟံအမဲဉ်ညါ, တၢ်မလၢမဒီးတဖုဉ်အံၤကွၢ်ထွဲစၢတၢ်ဘဉ်ထွဲခိဆၢလိဉ်သးလၢပှဒီးအခိပညီပဲသရဉ်သမၢ ဒီးကီၢ်ဖဲတဖုဉ်အသိးအကျါ, တၢ်ဟ့ၣ်သဆဉ်တၢ်တဲသကိးဘဉ်သးအပဲသုဉ်အတၢ်ဂုၤဂံၢ်ထံးလီၤဆီလိဉ်သးအကလုဉ်ကလုဉ်အဂုၤန့ၢ်လီၤ. နံ တီၤကီၢ်ဖဲ Brithany Avila ဟံဖျါထီၣ်စ့ၢ်ကိးအတၢ်သးခုလၢအအိဉ်ဒီးကီၢ်ခိဉ်လၢအမ့ၢ်ပှစပုဉ်ဖဲန့ၢ်လီၤ.

“ပအိဉ်ဒီးပှတဂၤလၢအကတီၢ်သကိးစပုဉ်ကီၢ်, လၢတၢ်တဲသကိးဘဉ်သးပတၢ်ကီၢ်တဲဒဲတဖုဉ်အဂုၤ, ဒီးပှတဂၤလၢအန့ၢ်ဟံပှ.” Brit hany စံးပဲန့ၢ်လီၤ. “အပဲမ့ၢ်ကိုခိုင်ဂုၤဒိဉ်မးတဂၤလၢအန့ၢ်ဟံပတၢ်တူၢ်ဘဉ်ထီၣ်. အပဲဒုးအိဉ်ထီၣ်ကီၢ်လၢအမ့ၢ်တကတီၢ်ယိဒီးတၢ် ဟ့ၣ်တၢ်ကူဉ်ဘဉ်ကူဉ်သုလီၤ.”

ဒ်ကီၢ်ဖဲ Aviv Balsar ဒီး Michael Williams စံးစ့ၢ်ကိးအတၢ်ထံဉ်တၢ်ဆိမိဉ်တဖုဉ်အံၤ, မ့ၢ်ပဲတၢ်စံးပတြၢ်ကိုခိုင် Perez အတၢ်တီ ခိဉ်ရိဉ်မဲဒဲဒ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ကူဉ်ဘဉ်ကူဉ်သုအခွဲးယၢ်တဖုဉ်န့ၢ်လီၤ.

“ယဘဉ်သုဉ်ဘဉ်သးအါလၢအမ့ၢ်ကိုခိုင်လၢအတသုဉ်ကုဉ်သးကါတၢ်တဂၤလီၤ. အပဲကွဲးစးမၤတၢ်ဆုဉ်ဆုဉ်လၢကီၢ်အဂီၢ်, ဒီးမၤန့ၢ်ကမ့ ပှကိးဂၤ, ဒီးဒုးအိဉ်ထီၣ်ပှကိးဂၤအန့ၢ်လၢအဂုၤ.” Michael စံးပဲန့ၢ်လီၤ. “ယမလၢန့ၢ် Mexico အိဉ်တၢ်အလီၤပဲဟံဉ်ခိဉ်ဂီၤအပူၤဒီး တၢ်ကံၢ်အစီဂုၤဒိဉ်မး, ဒ်အမ့ၢ်တၢ်အိဉ်တၢ်အီၤလၢအဂုၤတဖုဉ်န့ၢ်လီၤ.”

Aviv သးလီၤပလိဉ်စ့ၢ်ကိးပဲန့ၢ်လီၤ. “ယတသုဉ်ညါဘဉ်သးဒီးပှစပုဉ်အတၢ်န့ၢ်သါအဂုၤအါအါဘဉ်, အယိမ့ၢ်တၢ်မုဉ်ဒိဉ်မးလၢယမလၢ န့ၢ်ဘဉ်တၢ်ဂုၤအသီဘဉ်သးတၢ်ပဲန့ၢ်အဂုၤလီၤ.”

ကိုခိ Perez အတတ်လဲကျဲလတ်တိခိရိရဲတဲတဲ Peachtree တီးခါဒဲသးကိုမုတ်တတ်သရသဆဲထီၣ်ပုသးန့ၣ်လီၤ. အဝဲစးထီၣ်မၤအတတ် ပံးတတ်မၤဒဲကိုသရဲမုတ်တကအသိးဖဲ 2015 နံၣ်အပုၤ, လၢအလဲခိဖျဲဝဲဒဲအတတ်ကျဲးစးမၤတတ်ဆူၣ်ဆူၣ်ဒီးတတ်ဒိဘၣ်မၤဟူး, ဒီးပံးမူ ဒါအါထီၣ်ကွၢ်ကွၢ်န့ၣ်လီၤ. အတတ်လဲကျဲတုၤယီၤဆူအပတီၢ်ထီကတတ်လတ်ဒုးကဲထီၣ်အီၤလၢကိုခိရဲဖဲ 2021 နံၣ်, လၢအမုၢ် DCSD ကို ခိၣ်လၢအသးစၢ်ကတတ်တကဖဲအသးနံၣ်အိၣ်ထဲဒဲ 28 နံၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.

အခိၣ်ထံးခါပတ်လီၤသးလၢအကကဲကိုသရဲမုတ်, ဒီးကိုခိ Perez သူၣ်ဆူၣ်သးဂဲဝဲဒဲတတ်ခွဲးဂုၤယတ်ဘၣ်တခါစုၣ်စုၣ်လတ်တဲန့ၣ်ခဲးစၢ် တတ်လၢအကိုဖိတဖၣ်အဂီၢ်ဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်တတ်ဖျိးစိအမူဒါလီၤဆီလိာ်သးအါထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

“ထီၣ်န့ၣ်ယတဲလိာ်ကွဲလၢယကကဲထီၣ်ဘၣ်ကိုခိလၢအကဲထီၣ်သးသတုၢ်ကလတ်မုၢ်လၢထီၣ်န့ၣ်ယအဲၣ်ဒီးသိၣ်လိာ်.” ကိုခိ Perez စံးဝဲန့ၣ်လီၤ. “ယအဲၣ်တတ်သိၣ်လိာ်န့ၣ်လိာ်ဒိၣ်မး, မုၢ်ဝဲဒဲယတတ်အဲၣ်ဆိ, ဘၣ်ဆၣ်တတ်ခဲလၢလဲသးလၢအကတီၢ်ဒဲဝဲလီၤ. ယအဲၣ်ဖိဒဲဖိ သၣ်ဒီးတဲန့ၣ်ခဲးတတ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်, ဒီးတတ်လီၢ်တတ်လၢတခါစုၣ်စုၣ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ယမၤတတ်န့ၣ်သ့ဝဲတတ်အနီၣ်ထီၣ်လၢအဒိၣ်ထီၣ်အပုၤလီၤ.”

ကိုခိ Perez အတတ်တိခိရိရဲပတ်တုၢ်ယတ်တတ်ပနီၣ်ဖဲ Peachtree တီးခါဒဲသးကိုလၢတတ်တြုၣ်ဟါမၤကွံာ်တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အတတ် ထံၣ်စိလၢတတ်ထီၣ်ကိုတနံၣ်အံၤအဂီၢ်မုၢ်ဝဲတတ်မၤတတ်အရူဒိၣ်ဖဲကိုဖိအပုၤဂုၢ်ဝီဒီးသးဂုၢ်ဝီတတ်ဆီၣ်ထဲမၤစၢ်အပုၤ, အိၣ်ဒီးတတ်တိာ်ပတ်လၢတတ်မၤ လီၤတံာ်ဝဲဒဲကိုဖိခဲလၢကပလၢဘၣ်ဝဲတတ်ကွၢ်ထွဲ, တတ်ပတ်ကဲ, ဒီးတတ်ပတ်လုၢ်ပတ်ပူၤအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

“မုၢ်တတ်ဂုၢ်ဘၣ်ယးဒီးတတ်လဲထံၣ်လိာ်ကိုဖိဖဲတတ်သ့ၣ်ထီၣ်အပုၤသ့ဝဲလၢတတ်သံကွၢ်အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ယးဒီးမုၢ်အပလၢဘၣ်တပလၢဘၣ်တတ်ကွၢ် ထွဲအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်.” အဝဲစံးဖျါအါထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. “မုၢ်နတုၢ်ဘၣ်လၢတတ်လီၢ်အံၤမုၢ်တတ်ပူၤဖျဲးအလီၢ်လၢတတ်ဟဲဆူကိုဖဲနမၤလိာ်တတ်သ့ဝဲလၢတတ် အိၣ်ဒီးတတ်တုၢ်ဘၣ်လၢတတ်တကွၢ်ထွဲ, တတ်ပတ်ကဲ, မုတမုၢ် တတ်ပတ်လုၢ်ပတ်ပူၤန့ၣ်ခါ. တတ်ဝဲန့ၣ်မုၢ်တတ်အရူဒိၣ်လၢတတ်ဆီၣ်တခုထီၣ်ဝဲလၢတနံၣ် အံၤအဂီၢ်လီၤ.”

National Hispanic Heritage Month ဘူးထီၣ်လၢကကတတ်ဝဲဘၣ်ဂုၢ်ဘၣ်ဝီလၢတတ်ပံာ်ကွံာ်ဝဲလၢ 2023 နံၣ်အဂီၢ်, ကိုခိ Perez အၢၣ်လီၤဝဲလၢအကဆဲးမၤဆူၣ်ထီၣ်အကိုဖိဒီးအပုၤမၤတတ်ဖိအသး, ဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်ခိၣ်ယၢတတ်အိၣ်သးလၢအမုၢ်ယုၣ်ဒီးတတ်မၤလၢကပီၤမူး တဖၣ်လၢအလီၤဆီလိာ်သးအကလုာ်ကလုာ်ဒီးကိုဖိကိးဂၢသ့ၣ်ညါပလၢဘၣ်လၢအထွဲဒီးအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.